
 

PRESS RELEASE 
 

Lesha Bank 2025 Q1 Net Profit rises by 41% to QAR 40.5 million 
 
Lesha Bank LLC (Public) (“Lesha Bank” or the “Bank”) has announced its financial results for the three-month 
period ended March 31, 2025, reporting a net profit of QAR 40.5 million attributable to the equity holders of 
the Bank. This reflects a 41% increase compared to the same period last year, primarily driven by its aviation-
related investments and strong double-digit growth across most key performance indicators. 
 
As a result of strategic capital deployment across high-yield opportunities the Bank’s total assets under 
management (AUM) grew to QAR 10.7 billion, marking 67% year-on-year increase. In parallel, the Bank’s total 
investments rose by 28%, reaching QAR 3.7 billion compared to the same period last year. 
 
Total Income net of funding cost stood at QAR 71.6 million representing a 17% growth compared to Q1 last 
year. The Bank’s continued profitability led to total equity rising to QAR 1.33 billion, reflecting an 7% increase 
compared to the same period last year. Book value per share stood at QAR 1.19, while annualized earnings per 
share (EPS) reached QAR 0.144. Return on Equity and Returns on Assets increased and stood at 12.09% & 
2.34% respectively.  
 
The Bank successfully completed several key aviation-related transactions in Q1 2025, including the 
acquisition of an indirect stake in Edinburgh Airport through an investment in an infrastructure-focused fund. 
In addition, the Bank strengthened its aviation portfolio with the acquisition of four Airbus A350-1000 aircraft. 
Notably, Lesha Bank was also recognized among Forbes Middle East’s Top 40 Asset Managers for 2025. 
 
HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Lesha Bank Chairman, commented “Our overall performance across 
business operations, investments, transactions, and financial indicators has demonstrated consistent 
quarter-on-quarter growth. This upward trajectory is fueled by our agile strategies, long-term vision, and 
steadfast commitment to robust investment principles. The strong Q1 results stand as further testament to 
how we are effectively capitalizing on favorable market conditions and making bold moves into high-growth 
sectors” 
 
Mohammed Ismail Al Emadi, Lesha Bank CEO, added “Our first quarter has provided a strong start to 2025, 
with key investment and financial indicators showing healthy growth and positive momentum. Our renewed 
focus on aviation-related investments continues to gain traction, reflecting strong client appetite and market 
acceptance. We remain committed to strategically investing in high-potential markets, sectors, and deals—
scaling our portfolio and enhancing value for our shareholders.” 
 
The press release and the full set of financial statements are available on its website at www.leshabank.com. 
Lesha Bank LLC (Public) is the first independent Shari’a-compliant Bank authorized by the QFC Regulatory 
Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ). 
 
 



 
 

 
شا في الربع الأول من عام 

ِ
بنسبة   2025ارتفاع صافي أرباح بنك ل

 مليون ريال قطري  40.5 إلى % ليصل 41

 

، 2025مارس    31(يُشار إليه بـ "بنك لشِا" أو "البنك") عن نتائجه المالية للربع الأول المنتهي في    ذ.م.م.أعلن بنك لشِا  

بلغ أرباح  الملكية.   40.5 محققًا صافي  إلى مساهمي حقوق  ريال قطري يعود  البنكمليون  بنسبة  نموًا    وقد سجل 

استثماراته الناجحة في قطاع الطيران والنمو القوي في مقارنةً بالفترة نفسها من العام الماضي، وذلك بفضل   41%

 .معظم مؤشرات الأداء الرئيسية

مليار   10.7 وقد أدى التوظيف الاستراتيجي لرأس المال في فرص عالية العائد إلى ارتفاع إجمالي الأصول المدارة إلى

ارتفع إجمالي الاستثمارات    .%67بلغت  ريال قطري، بزيادة سنوية   إلى %28بنسبة  كما  ريال قطري   3.7 ليصل  مليار 

 .2024مقارنةً بالربع الأول من عام 

مقارنةً بالفترة ذاتها   %71بنسبة  مليون ريال قطري، مسجلاً نموًا   71.6التمويل  بالصافي من تكلفة    وبلغ إجمالي الدخل

 المساهمين، التي ارتفعت إلىمن العام الماضي. واستمرت الربحية المستقرة للبنك في دعم النمو في إجمالي حقوق  

بزيادة قدرها 1.33 أي  ريال قطري،  الدفترية للسهم %.7 مليار  القيمة  العائد على  1.19 وبلغت  بلغ  ريال قطري، فيما 

. كما ارتفع كل من العائد على حقوق المساهمين والعائد على قطري  ريال 0.144  (EPS)سنوي  أساس    على  -  السهم

 . على التوالي %2.34 %12.09إلى الأصول ليصلا 

أبرزها   من  الطيران،  قطاع  في  استراتيجية  صفقات  عدة  الأول  الربع  خلال  البنك  أتمّ  غير وقد  حصة  على  الاستحواذ 

شراء أربع طائرات من  بالإضافة الي    .مباشرة في مطار إدنبرة من خلال الاستثمار في صندوق يركز على البنية التحتية

  المية.مؤجرة لشركة طيران رائدة ع Airbus A350-1000 زطرا

"أفضل   قائمة  ضمن  اختير  لشِا  بنك  أن  لعام    40يُذكر  الأوسط  الشرق  في  أصول  مجل2025مدير  عن  الصادرة  ة " 

 . فوربس الشرق الأوسط

شا،  
ِ
"يعكس  :  قائلاً وبهذه المناسبة، صرّح سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك ل

الأداء القوي للبنك عبر مختلف مجالات الأعمال والاستثمار والصفقات والمؤشرات المالية نمواً متواصلاً من ربع إلى 

بمبادئ   الراسخ  والتزامنا  الواضحة،  المستقبلية  ورؤيتنا  المرنة،  استراتيجياتنا  إلى  المستمر  التقدم  هذا  ويعود  آخر. 

استثمارية متينة. وتشكل نتائج الربع الأول دليلاً واضحاً على قدرتنا على اغتنام الفرص في الأسواق الواعدة، وتحقيق  

 خطوات نوعية في قطاعات عالية النمو." 

للبنك التنفيذي  الرئيس  العمادي،  محمد إسماعيل  السيد  قال  جانبه،  انطلاقة  من  الأول  الربع  نتائج  "شكّلت   :

، حيث سجلنا نمواً صحياً في أبرز المؤشرات الاستثمارية والمالية، مما يعكس زخماً إيجابياً متزايداً. 2025قوية لعام  

ويواصل تركيزنا المتجدد على الاستثمارات في قطاع الطيران تحقيق نتائج ملموسة، مدعوماً بإقبال قوي من العملاء  

الإمكانات   ذات  والفرص  والقطاعات  الأسواق  في  المدروس  بالاستثمار  ملتزمين  ونبقى  السوق.  في  متنامية  وثقة 

 العالية، بما يعزز تنويع محفظتنا ويرفع من قيمة العوائد لمساهمينا." 

 

الإلكترون البنك  موقع  خلال  من  التفصيلية  المالية  والبيانات  الكامل  الصحفي  البيان  على  الاطلاع   ي:يمكن 

.www.leshabank.com 

هو أول بنك مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية، مرخص من قبل هيئة تنظيم  ذ.م.م.  يُذكر أن بنك لشِا  

 . (QSE: QFBQ) ، ومدرج في بورصة قطر تحت الرمز(QFCRA) مركز قطر للمال

 

http://www.leshabank.com/
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